

***Jane Eyre* by Charlotte Brontë**

In 1847 in the early Victorian era, a revolutionary novel was applauded by the critics even though it was disapproved by the most conservative ones. The novel's title was *Jane Eyre*.

Published under the pseudo Currer Bell, it was in fact written by Charlotte Brontë, a famous author and poet nowadays, known for the revolutionary themes she tackled in her stories.

We follow *Jane Eyre*, a young orphan girl, during her journey through boarding school and Thornfield, where she lives as a governess. In this novel, Charlotte Brontë denounced the inequality between men and women by making Jane's character strongminded, independent and eager for freedom and equality.

Jane is a remarkable character. She doesn't have power nor the ability to fight. However, she is an independent soul who stands for equality between genders and her rights, despite the condition of women at that time.

By reading *Jane Eyre*, you realise that no matter the era you live in, no matter what your social status is, no matter what values you have, there will always be people to defend what is right.

We decided to promote this book because, compared to other famous British authors, Charlotte Brontë and her novel are often left behind by the public. It was important for us to bring it back into the spotlight.

By Dilwen and Penelope.

***Jane Eyre* - Charlotte Brontë**

En 1847, au début de l'époque Victorienne, un roman révolutionnaire fut applaudi par les critiques, même s'il fut désapprouvé par les plus conservateurs. Le titre de ce roman était *Jane Eyre*.

Publié sous le pseudonyme de Currer Bell, il fut en fait écrit par Charlotte Brontë, une désormais célèbre autrice et poète, connue pour les thèmes révolutionnaires qu'elle aborde dans ses histoires.

On suit *Jane Eyre*, une jeune orpheline, au cours de son passage au pensionnat et à Thornfield, où elle vit en tant que gouvernante. Dans ce roman, Charlotte Brontë dénonce les inégalités entre les hommes et les femmes en faisant du personnage de Jane une jeune femme indépendante, au fort caractère, et avide de liberté et d'égalité.

Jane est un personnage remarquable. Elle ne possède ni pouvoir ni aucune aptitude au combat. Cependant, elle est une âme indépendante qui se dresse pour l'égalité entre les hommes et les femmes, en dépit de la condition des femmes de son époque.

En lisant *Jane Eyre*, on réalise que peu importe l'époque à laquelle on vit, peu importe notre statut social, peu importe les valeurs que l'on porte, il y aura toujours des gens pour défendre ce qui est juste.

Nous avons décidé de promouvoir ce livre car, comparé à d'autres célèbres auteur.ices britanniques, Charlotte Brontë et ses ouvrages sont souvent mis de côté par le public. Il était important pour nous de les remettre sur le devant de la scène..

par Dilwen and Penelope.